
                    

   
 
 

Zápis z výroční členské schůze ZO ČSV Újezd dne 27. 1. 2024 
 

 
Účast členů a hostů: 27 členů, 3 hosté (viz prezenční listina) 
Omluveni: viz prezenční listina 
 
Průběh jednání je zapisován chronologicky. Pro zjednodušení zápisu nejsou uváděny u jmen 
tituly, pouze oslovení přítel. 
 
Místo konání: Společenská místnost na hasičské zbrojnici v Újezdě 
Doba konání: 27. 1. 2024 
 
Navržený program: 
1)Zahájení, přivítání hostů 
2)Zpráva o činnosti naší organizace za uplynulý rok (předseda)  
3)Organizační sdělení o činnosti (jednatel) 
4)Zpráva pokladní o hospodaření v roce 2024 
5)Zpráva kontrolní komise o hospodaření s finančními prostředky 
Občerstvení, shlédnutí kroniky, fotogalerie 
6)Technické informace 
7)Plán činnosti na rok 2024 
8)Volné návrhy 
9)Diskuse a závěr 
 
1) Zahájení, přivítání hostů 
Jednání zahájil předseda př. Machů ve společenské místnosti na hasičské zbrojnici v Újezdě 
ve 14.00 hodin za přítomnosti 27 členů spolku. Přivítal přítomné členy a seznámil je 
s programem členské schůze. Konstatoval, že členská schůze, která byla řádně svolána,  
je usnášení schopná. Předsedající nechal hlasovat o doplnění programu, body: informace  
o veterinárním zákonu, kontroly ČPI, časopis včelařství a platby členských příspěvků. 
Program byl jednohlasně schválen. Na úvod předseda přivítal také pozvané hosty.  
 
Doplněný program: 
1)Zahájení, přivítání hostů 
2)Zpráva o činnosti naší organizace za uplynulý rok (předseda) 
3) Informace platný veterinární zákon 
4) Kontroly ČPI 
5) Časopis včelařství 
6)Platby členských příspěvků 
7)Organizační sdělení o činnosti (jednatel). 
8)Zpráva pokladní o hospodaření v roce 2024 
9)Zpráva kontrolní komise o hospodaření s finančními prostředky 
Občerstvení, shlédnutí kroniky, fotogalerie. 
10)Technické informace 
11)Plán činnosti na rok 2024 
12)Volné návrhy 
13)Diskuse a závěr 
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2) Zpráva o činnosti naší organizace za uplynulý rok (předseda) 
Předseda konstatoval, že v roce 2023 se spolek účastnil těchto veřejných akcí: 
Pouť včelařů na sv. Hostýně 
Rozloučení s př. Můčkou 
Mše svatá za včelaře 
Nasavrky 
Podzimní den ve VP 
Návštěva jubilantů 
Každý rok se aktivně účastníme pouti včelařů na Svatém Hostýně v měsíci květnu. Vloni se 
uskutečnil již 20 ročník. Ve dnech 26. a 27. května 2023 pořádal náš spolek pro včelaře a jejich 
příznivce tematickou exkurzi do Středního odborného učiliště včelařského v Nasavrkách. 
Účelem bylo další vzdělávání se a rozšíření si znalostí v oblasti léčení včelstev, předání si 
poznatků a zkušeností v oblasti včelaření. Exkurze se zúčastnilo asi 27 včelařů včetně 
doprovodu z řad rodinných příslušníků.  V Nasavrkách jsme absolvovali odbornou přednášku 
lektora na téma léčení proti varroáze, snižování těžké chemie, léčba org. kyselinami a další. 
Následovala praktická ukázka ve včelíně. Poté jsme si mohli prohlédnout prostory učiliště, kde 
probíhá praktická výuka, opět s odborným výkladem lektora. Konec dne nám zpříjemnila 
procházka včelařského arboreta. Náročný, ale krásný den jsme ukončili posezením  
u společného stolu a přátelskou diskusí. V sobotu, hned po snídani, jsme vyrazili směr Lysá 
nad Labem, kde se konala Natura Viva – 28. mezinárodní výstava myslivosti, rybářství, 
včelařství a pobytu v přírodě. 
Dne 8. 11. 2023 se ve Zlíně konalo pracovní setkání OO ČSV Zlín. Za naši organizaci se 
zúčastnili př. Machů a př. Bartošová. 
Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Organizační záležitosti 
3. Dotace 1.D podpisové listiny roku 2023 
4. Členské příspěvky pro rok 2024 
5. Objednání léčiva pro rok 2024 a jejich distribuce 
6. Projednání bodů programu RV ČSV, který se bude konat 11.11.2023 a stanovisko OO 
ČSV Zlín 
7. Diskuze 
8. Závěr 
Podklady z jednání byly rozeslány pro informovanost všem členům výboru emailem. 
 
Dále předseda informoval, že při předběžném zhodnocení hospodaření našeho včelařského 
spolku a s ohledem na zůstatek finančních prostředků na závěr roku 2023, rozhodl výbor  
o zakoupení přístroje vyvíječe aerosolu k aplikaci léčiv. Členové souhlasí. 
 
Př. Machů dále zmínil změnu funkce jednatele a zdravotníka, zhodnotil rok 2023 co do výnosu 
medu jako slabý. 
 
Př. Machů poděkoval všem členům za aktivní přístup, dále poděkoval zástupcům obcí za 
finanční a jinou podporu. 
 
3) Informace platný veterinární zákon 
OPATŘENÍ OBECNÉ POVAHY Ministerstvo zemědělství jako příslušný správní orgán podle 
vydalo opatření obecné povahy, kterým se stanoví Povinné preventivní a diagnostické úkony 
hrazené ze státního rozpočtu. Nás se týká vyšetření na varroázu. 
EpM300 VARROÁZA – VyLa (PV) Směsné vzorky veškeré zimní měli od všech včelstev na 
každém stanovišti. Vzorky zimní měli musí být odebrány po takové lhůtě od provedeného 
podzimního ošetření včelstev, aby nebyl k vyšetření odevzdán léčebný spad. Vzorky měli se 
odebírají nejdříve za 30 dnů od dne vložení čistých podložek na dna úlů a musí být odevzdány 
k vyšetření do 15. 2. 2024. 
VARROÁZA – předjarní léčebné ošetření Na základě vyhodnocení intenzity varroázy dle kódu 
EpM300 se na jednotlivých stanovištích při nálezu vyšším než 3 roztoči v průměru na jedno 
včelstvo provede ošetření všech včelstev na stanovišti. Použijí se registrované veterinární 
léčivé přípravky v souladu s příbalovou informací. Předjarní ošetření musí být provedeno s 
ohledem na klimatické podmínky a jarní rozvoj včel co nejdříve a ukončeno musí být do 15. 4. 
2024. Chovatel je povinen vést záznam o ošetření včelstev (viz. Metodický pokyn výše). 



ExM330 VARROÁZA – letní sledování a ošetření včelstev Chovatel je povinen provádět 
monitoring varroázy a následné ošetření všech infestovaných včelstev registrovanými 
veterinárními léčivými přípravky v souladu s příbalovou informací za účelem ochrany 
dlouhověké generace včel před poškozením. 
 
4) Kontroly ČPI 
Př. Machů upozornil na probíhající kontroly České plemenářské inspekce. V naší ZO byla 
provedena kontrola u dvou včelařů. Informace je také na webu ČSV. 
 
5) Časopis včelařství 
Proběhla diskuse ohledně časopisu Včelařství, který vydává a rozesílá členům ČSV v tištěné 
podobě každý měsíc. Členové nejsou přesvědčeni o kvalitách tohoto měsíčníku a mnozí z nich 
by uvítali spíše digitální podobu. Proběhla také diskuse ohledně kvality a přínosu jiných 
odborných časopisů týkajících se včelaření. 
 
6)Platby členských příspěvků 
Na základě rozhodnutí Státního zemědělského intervenčního fondu ze dne 20. 12. 2023  
pod čj.  SZIF/2023/0825684 jako věcně a místně příslušného správního orgánu podle § 1 
odst. 2 písm. a) a z) zákona č. 256/2000 Sb., o Státním zemědělském intervenčním fondu a 
o změně některých dalších zákonů (zákon o Státním zemědělském intervenčním fondu), ve 
znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon o SZIF“), byla poskytnuta žadatelům dotace 1. D 
na včelstvo ve výši 76,46 Kč. Dotace byla vyplacena žadatelům prostřednictvím ZO – viz 
seznam plateb, případně na účet včelaře. 
 
Výplata členských příspěvků 
Zvýšení platby pro republikový výbor z 300,00 Kč na 600,00 Kč ! 
Složení příspěvku: 
Platba pro republikový výbor 600,00 Kč + na včelstva 20,00 Kč (4,00 Kč za včelstvo) 
Platba základní organizaci 200,00 Kč 
 
Př. Machalíčková požádala členy v případě plateb uskutečňovat bezhotovostní způsob. 
 
 
7) Organizační sdělení o činnosti (jednatel) 
Př. Bartošová informovala členy o průběhu a stavu předání agendy našeho spolku a o příchozí 
a vyřízené poště. Poděkovala všem členům za důvěru. 
Se změnou funkcí bylo potřeba provést změny ve spolkovém rejstříku u soudu v Praze, zřízení 
přístupu do systému CIS a datových schránek. To vše se stihlo během září. Z důvodu 
zastupitelnosti rozhodl výbor udělit dispoziční oprávnění k běžnému účtu i jednatelce spolku. 
Jednatelka navrhla sběr žádostí a případně hlášení domluvit na konkrétní den odpoledne  
či večer nebo třeba některou sobotu a tiskopisy sesbírat naráz na jednom místě, nabídla pomoc 
s vyplněním…… 
Zbývá nám dořešit změnu sídla naší ZO, dříve Farní úřad, budeme žádat obec VP o umístění 
sídla Dřevěnice VP? 
Včelín na zahradě – probíhá jednání s farářem. Je potřeba zjistit, zda se včelín opravdu nachází 
na pozemku církve či na obecním – starosta obce Újezd nabídl pomoc. 
Spisová služba byla a je řádně vedena, všechny dokumenty jsou zapsány a archivovány. 
Výbor se sešel v roce 2023 4x, a to 23. 3., 28.6., 1.9., a 23.11. Ze zasedání jsou pořizovány 
zápisy, které jsou k nahlédnutí u přílohy kroniky.  
Webové stránky spolku jsou aktualizovány. Dále náš spolek poskytl článek o činnosti  
a včelaření vůbec do obecního zpravodaje v Loučce.  
Jednatelka poděkovala zástupcům obcí za finanční podporu a nabídla účast a pomoc při 
pořádání veřejně přístupných akcí. 
Na webové stránky a do emailů byla rozeslána výzva k předkládání žádostí o poskytnutí dotace 
ze ZK. Žádosti se podávají od 22.1. do 16.2. 2024. 
Do 15. 2. 2024 musí být zapsán v CISu počet včelstev, prosím o zapsání do formuláře dnes  
na schůzi. Pokud tak neučiníte, bude zapsán počet shodný s požadavkem na dotace. 
Republikový výbor na svém zasedání 19.11.2022 schválil nové zjednodušené logo ČSV. 
Následně na zasedání RV 11.11.2023 byl schválen Grafický manuál (logomanuál) pro naše 
nové logo. Pozvánka na dnešní schůzi již měla nové logo. 



 
8) Zpráva pokladní o hospodaření v roce 2022 
Zprávu o celkovém hospodaření ZO ČSV Újezd předložila př. Machalíčková, přehled  
příspěvků od obcí, přehled z dokladovatelných nákladů a výdajů na naši činnost, přehled 
dotací, její vyplácení, stav finančních prostředků v hotovosti a na účtu, atd. Zpráva je přílohou 
tohoto zápisu. 
 
Př. Machů poděkoval př. Machalíčkové (pokladní) a př. Bartošové (jednatelce) za práci pro 
spolek. 
 
9)Zpráva kontrolní komise o hospodaření s finančními prostředky 
Zprávu kontrolní činnosti přednesl př. Ochodnický. Konstatoval, že finanční prostředky spolku 
byly řádně využity a nebylo zjištěno pochybení. Návrh na schválení kontrolní zprávy – 
přednesená zpráva byla jednohlasně schválena. 
 
10) Technické informace 
Předseda spolku se vrátil k tématu poskytnutí a využití nemovitosti v majetku obce Vysoké Pole 
č.p. 132 Dům včelaře – je potřeba dořešit Smlouvu o výpůjčce a poté provést drobné opravy 
na majetku formou brigád. Požádal přítomné zástupce samospráv o poskytnutí vyřazeného 
drobného majetku jako jsou židle, stoly atd. Správu nad nemovitostí si převzal př. Petr Častulík 
– topení, kontrolu užívání atd. Dřevo na otop poskytla obec Vys. Pole.  
Účel využití: 

- konání schůze výboru, cca 4x ročně 
- místo pro vyřízení pro včelaře povinné agendy – podání žádosti o dotace na léčiva, 

hlášení počtu včelstev, sběr vzorků na vyšetření 
- umístění drobného majetku spolku 
- vytvoření malé knihovny se včelařskou tématikou 
- prezentace spolku při různých obecních akcí s přístupem pro veřejnost a další 

Př. Machů vyzval členy k diskusi a podání návrhů na využití či správu nemovitosti.  
Na nejbližším zasedání zastupitelstva obce Vys. Pole bude předložena žádost a návrh Smlouvy 
o výpůjčce – připraví jednatelka, předloží předseda spolku. 
 
11)Plán činnosti na rok 2024 
Pouť včelařů na sv. Hostýně 
Mše svatá za včelaře 
Ostrava Včela, muzeum včelařství Chlebovice – informace k případnému zájezdu rozešle 
předseda spolku 
Návštěva jubilantů 
 
12)Volné návrhy 
Předseda spolku podal po předešlém jednání s výborem návrh na udělení Čestného členství 
př. Můčkovi. Členové spolku souhlasí s udělením čestného členství v ZO bývalému jednateli 
př. Můčkovi a dále s podáním návrhu na udělení ocenění celorepublikovým výborem. 
 
Zdravice přítomných zástupců samospráv a SDH Újezd. 
 
13)Diskuse a závěr 
Předseda spolku vyzval přítomné členy k diskusi a připomínkám. 
K nahlédnutí byla vystavena kronika spolku a její přílohová část. 
Předsedající ukončil jednání v 16.00 hodin. 
 
Přílohy zápisu: 
- prezenční listina, zpráva o hospodaření, zpráva kontrolní komise 
 
Zápis byl vyhotoven 29. 1. 2024 
 
Zapisovatelka a jednatelka Martina Bartošová …………………………… 

 
 
Pavel Machů, předseda spolku …………………………………………….. 


